

ECML training and consultancy for member states



This ECML initiative responds in a targeted way to the needs of ECML member states¹ requesting support for developments in language education. Activities in this area aim to strengthen the Centre's cooperation with ministries and decision-makers in member states. The ECML training and consultancy activities are tailored according to the specific needs and context of the individual member state. They can take the form of training workshops, seminars or consultation of experts.

Specialised ECML teams offer international expertise and provide input which, combined with the expertise in the member state, can initiate quality developments and assist in change processes in language education at a number of levels (local, regional, national).

Training and consultancy themes

On-line technology for lifelong language education

- Supporting local networks of users of the European Language Portfolio through an e-platform

Education of adult migrants

- Quality assurance in language and citizenship courses for adult migrants

Plurilingual education

- Plurilingual and intercultural competences: descriptors and teaching materials (FREPA)

Website: www.ecml.at/trainingandconsultancy

In addition, under the auspices of a cooperation agreement with the European Commission, training activities are also offered in the following areas:

- Use of ICT in support of language teaching and learning
- Relating language examinations to the common European reference levels of language proficiency

Website: www.ecml.at/eccooperation

How to request an ECML training and consultancy activity?

Requests for a training and consultancy activity should be submitted via the national representative on the ECML Governing Board. Educational professionals interested in a particular activity should therefore contact their national representative (see <http://govboard.ecml.at>).

For further information contact us at information@ecml.at.



¹ Albania, Andorra, Armenia, Austria, Bosnia and Herzegovina, Bulgaria, Croatia, Cyprus, Czech Republic, Denmark, Estonia, Finland, France, Germany, Iceland, Ireland, Latvia, Liechtenstein, Lithuania, Luxembourg, Malta, Montenegro, Netherlands, Norway, Poland, Romania, Serbia, Slovak Republic, Slovenia, Spain, Sweden, Switzerland, "the former Yugoslav Republic of Macedonia".

The European Centre for Modern Languages (ECML) offers these training and consultancy services within its "Learning through languages" programme 2012-2015. The ECML is a Council of Europe institution promoting excellence in language education in its member states.

www.ecml.at

Services de formation et de conseil du CELV pour les Etats membres



Cette initiative du CELV répond de manière ciblée aux besoins des États membres¹ qui requièrent un soutien pour le développement de l'éducation aux langues. Les activités de formation et de conseil du CELV visent à renforcer la coopération du Centre avec les ministères et les décideurs nationaux, et sont adaptées aux besoins et au contexte spécifiques de l'Etat concerné. Elles peuvent prendre la forme d'ateliers ou de séminaires de formation ou de consultation d'experts.

Des experts du CELV fournissent une expertise internationale et des contributions qui, conjuguées à l'expertise disponible dans l'État membre, permettront d'impulser des développements de la qualité et de soutenir des processus de changement dans l'éducation aux langues à différents niveaux (local, régional, national).

Thématiques proposées

L'utilisation des technologies en ligne pour l'éducation aux langues tout au long de la vie

- Soutien aux réseaux locaux d'utilisateurs du Portfolio européen des langues par le biais d'une plate-forme virtuelle

L'éducation destinée aux migrants adultes

- L'assurance qualité dans l'éducation aux langues et à la citoyenneté destinée aux migrants adultes

L'éducation plurilingue

- Compétences plurilingues et interculturelles : descripteurs et matériaux didactiques (CARAP)

Site Internet: www.ecml.at/trainingandconsultancy

Par ailleurs, l'accord de coopération avec la Commission européenne prévoit des activités de formation dans les domaines suivants:

- L'utilisation d'outils issus des technologies de l'information et de la communication (TIC) pour soutenir l'enseignement et l'apprentissage des langues;
- Relier les examens de langues aux niveaux européens communs de référence pour les compétences linguistiques.

Site Internet: www.ecml.at/eccooperation

Comment bénéficier d'une activité de formation et de conseil du CELV?

Toute demande d'activité de formation et de conseil devra être adressée au CELV par le biais du membre national du Comité de direction du Centre. Par conséquent, les professionnels de l'éducation intéressés par une activité en particulier sont invités à contacter leur représentant national (cf. <http://govboard.ecml.at>).



¹ Albanie, Andorre, Arménie, Autriche, Bosnie-Herzégovine, Bulgarie, Croatie, Chypre, République tchèque, Danemark, Estonie, Finlande, France, Allemagne, Islande, Irlande, Lettonie, Liechtenstein, Lituanie, Luxembourg, Malte, Monténégro, Pays-Bas, Norvège, Pologne, Roumanie, Serbie, République slovaque, Slovénie, Espagne, Suède, Suisse, «l'ex-République yougoslave de Macédoine».

Le Centre européen pour les langues vivantes (CELV) propose ces services de formation et de conseil dans le cadre de son programme 2012-2015 «Apprendre par les langues». Le CELV est une institution du Conseil de l'Europe destinée à promouvoir l'excellence dans l'éducation aux langues dans ses Etats membres.

www.ecml.at